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Protokół Nr XLII/2022 

XLII sesji Rady Powiatu w Giżycku 

z dnia 30 czerwca 2022 r. 

BR.0002.6.2022 

XLII Sesję Rady Powiatu w Giżycku otworzyła o godz. 16.00  Przewodnicząca Rady 

Powiatu Monika Łępicka-Gij. Oświadczyła, iż w posiedzeniu uczestniczy 16 radnych, 
co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób, stanowi quorum pozwalające 
na podejmowanie prawomocnych uchwał. Powitała radnych oraz gości, a szczególnie byłą 
wieloletnią Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Giżycku – Annę Skass. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 
Klauzula informacyjna: obrady są transmitowane, a po zakończeniu sesji nagranie obrad jest 

udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej. Klauzula informacyjna o przetwarzaniu 

danych osobowych wywieszona jest na drzwiach wejściowych do sali obrad. 

 

Przewodnicząca Rady w imieniu całej Rady przekazała byłej Dyrektor PUP podziękowania 
za wiele lat kierowania giżyckimi służbami zatrudnienia wręczając pamiątkowy grawer. 
A. Skass serdecznie podziękowała za współpracę dodając, że te lata pracy były dla niej ważne 
i praca bardzo ją satysfakcjonowała.  
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do realizacji porządku obrad. Poinformowała, 
że w statutowym terminie nie wpłynęły uwagi do protokołu XLI sesji Rady Powiatu 
w Giżycku z dnia 26 maja 2022 r.   

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XLI/2022. 
Wynik głosowania: „za” – 16 – jednogłośnie.   

Protokół XLI sesji Rady Powiatu w Giżycku z dnia 26 maja 2022 r. został przyjęty. 
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady zwróciła się o wnioski i uwagi do porządku obrad. 
Wniosków i uwag nie zgłoszono.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad XLII sesji: 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie wymaganego quorum. 
2. Przyjęcie przez Radę protokołu XLI sesji z dnia 26 maja 2022 r.   
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Wnioski i oświadczenia radnych. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Domu Pomocy Społecznej w Giżycku. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku realizacji tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych 
i opiekuńczych prowadzonych bezpośrednio z uczniami lub wychowankami albo 
na ich rzecz, w roku szkolnym 2022/2023. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia służebności przesyłu. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Powiatu Giżyckiego na lata 2022-2033. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu na rok 2022.  
12. Rozpatrzenie raportu o stanie Powiatu Giżyckiego za rok 2021. 

a) prezentacja raportu, 
b) debata nad przedstawionym raportem. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Giżycku wotum zaufania.   
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14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2021. 
a) przedstawienie przez Zarząd Powiatu sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 

oraz sprawozdania finansowego Powiatu za rok 2021,  
b) dyskusja, 
c) głosowanie. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2021. 
a) przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie 

wydania opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Giżycku sprawozdaniu 
z wykonania budżetu za rok 2021,  

b) przedstawienie Wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 
Zarządowi Powiatu z wykonania budżetu za rok 2021, 

c) przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie 
zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w sprawie udzielenia 
Zarządowi Powiatu absolutorium za rok 2021,  

d) dyskusja, 
e) głosowanie. 

16. Sprawy różne. 
17. Zamknięcie sesji.   

 

Ad. 4. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 

Starosta M. Drzażdżewski przedstawił Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu: 
1. Zajmowaliśmy się sprawami, które są przedmiotem dzisiejszych obrad. 
2. Zjawisko związane z inflacją dotknęło nasze przedsięwzięcia i po raz pierwszy 

rozważaliśmy sytuacje dotyczące zwiększenia kosztów inwestycji, zwłaszcza 
drogowych. Dokonujemy analizy wzrostu kosztów w okresie ostatniego pół roku, 
od podpisania umowy do chwili obecnej. Podejmujemy decyzję o zwiększeniu, 
a ostateczne kwestie zmian umów będzie podejmował dyrektor jednostki, która tym 
się zajmuje. 

3. Upoważniliśmy Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Giżycku powierzając mu 
wykonanie zadania związanego z projektem, w ramach którego zostało przyznane nam 
dofinansowanie z Polskiego Ładu „Remont strategicznych dróg powiatowych Powiatu 
Giżyckiego o łącznej długości 18,2 km”. Są to drogi: Jurkowo-Lipowo-Gawliki 
Wielkie na odcinku do msc. Lipowo długość 10,7 km (Gmina Kruklanki); Miłki – 
Lipińskie – Wydminy na odcinku od dr. woj. do msc. Szczepanki długość 2,2 km 
(Gmina Miłki); droga w obrębie msc. Gawliki Wielkie długość 1,8 km (Gmina 
Wydminy); Kruklin – Siedliska długość 2,0 km (Gmina Giżycko); Knis – Ryn na 
odcinku granica powiatu – Knis długość 1,5 km (Gmina Ryn). Chcemy jak najszybciej 
rozpocząć procedurę, żeby zobaczyć co nas czeka, bo wykonanie tych remontów było 
kosztorysowane pod koniec ubiegłego roku. Możemy się spodziewać dużego wzrostu 
cen i musimy sprawdzić, żeby wiedzieć, czy będzie nas na to stać.    

4. W ramach Polskiego Ładu uznanie uzyskał jeszcze projekt związany z modernizacją 
infrastruktury edukacyjnej placówek oświatowych Powiatu Giżyckiego na kwotę 
4,8 mln zł. W ramach zadania zaplanowane jest wykonanie podjazdu przy Poradni 
Psychologiczno-Pedagogicznej, modernizacja nawierzchni przy Młodzieżowym 
Ośrodku Socjoterapii oraz Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego, 
modernizacja, remonty dachów w budynkach I Liceum Ogólnokształcącego, 
II Liceum Ogólnokształcącego, Powiatowego Ośrodka Rozwoju Edukacji, dodatkowo 
przy Zespole Szkół Zawodowych stworzona zostanie bezpieczna i atrakcyjna 
przestrzeń w celu ograniczenia wychodzenia uczniów poza teren szkoły. 

5. Po rozstrzygniętych konkursach powierzyliśmy stanowisko Dyrektora Młodzieżowego 
Ośrodka Socjoterapii w Giżycku Pani Iwonie Motus, a stanowisko Dyrektora Zespołu 
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Szkół Zawodowych Pani Małgorzacie Rakowskiej-Ożga, dotychczasowym 
dyrektorom tych jednostek.    

6. Niewielkie skrawki gruntów przylegające do pasa drogowego i posesji prywatnych 
będziemy sprzedawali w Kruklankach i w Giżycku.  

7. W dniach od 26 maja do 13 czerwca odbywała się kwalifikacja wojskowa. Stawiło się 
228 mężczyzn i 7 kobiet. 

8. 28 maja w Domu Kultury w Rucianem-Nidzie odbyła się debata „Ludzie z historią, 
ludzie z pasją”, na którą zaproszeni zostali pasjonaci historii i działacze kultury. 
Jednym z uczestników debaty był Andrzej Arian – nauczyciel Zespołu Szkół 
Kształtowania Środowiska i Agrobiznesu w Giżycku. 

9. Powiat Giżycki wspólnie z innymi samorządami należącymi do Stowarzyszenia 
Wielkie Jeziora Mazurskie otrzymał wyróżnienie po raz pierwszy przyznawane przez 
PTTK i jest to nagroda im. gen. I. Prądzyńskiego. Jest to nawiązanie do inwestycji, 
która odbywa się na Wielkich Jeziorach Mazurskich z inicjatywy samorządów, 
realizowana przez Wody Polskie. Inwestycja znalazła uznanie ze względu na istotne 
znaczenie dla żeglugi śródlądowej i turystyki wodnej. 

10. Po raz pierwszy w naszym Powiecie została zorganizowana Konferencja „Matematyka 
na Mazurach”. Było to bardzo ciekawe przedsięwzięcie, w którym wzięli udział 
nauczyciele matematyki różnego szczebla kształcenia. Na konferencji prezentowane 
były ciekawe pomysły trafienia do młodzieży z matematyką. Była to inicjatywa 
Ośrodków Doskonalenia Nauczycieli w Giżycku, Ełku i Kętrzynie zorganizowana 
w Centralnym Ośrodku Sportu w Giżycku.. 

11. Uczniowie II Liceum Ogólnokształcącego w ramach projektu Erasmus+ przebywali 
w Grecji. Głównym celem wyjazdu był rozwój kompetencji językowych oraz wzrost 
świadomości dotyczącej bezpieczeństwa i kultury w sieci.  

12. Uczniowie „Elektryka” rozpoczęli praktyki zawodowe w Sewilli. Dwutygodniowe 
staże w ramach Programu Erasmus+ są dla uczniów świetną okazją do poznania innej 
kultury, doskonalenia języków obcych oraz szansą zdobycia nowych doświadczeń 
zawodowych. 

13. I Liceum Ogólnokształcące w ramach współpracy z Wydziałem Zarządzania 
i Ekonomii Politechniki Gdańskiej złożyło wizytę w Politechnice połączoną 
z wykładem, który dotyczył planowania oszczędzania.  

14. W Ośrodku Sportów Wodnych „Zofiówka” w Rynie odbył się IV Integracyjny 
Przegląd Pieśni Żeglarskich Osób Niepełnosprawnych organizowany przez Warsztaty 
Terapii Zajęciowej przy Ryńskim Stowarzyszeniu Integracji Przyjaciół Osób 
Niepełnosprawnych „Dar Serca”. Podczas Przeglądu swoje umiejętności 
zaprezentowali uczestnicy z 14 placówek. 

15. 15 czerwca, w trybie zdalnym, odbył się IX Powiatowy Dzień Talentu organizowany 
przez Powiatowy Ośrodek Rozwoju Edukacji w Giżycku.  

16. W dniach 17-19 czerwca br. nasze partnerskie litewskie miasto Alytus świętowało 
swoje urodziny. W uroczystości wzięła udział delegacja Powiatu Giżyckiego: 
Przewodnicząca Rady Powiatu oraz Sekretarz Powiatu. 

17. Wicestarosta z okazji Dnia Dziecka przekazał paczki podopiecznym Domu Dziecka, 
Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii, Specjalnego Ośrodka Szkolno-
Wychowawczego oraz dzieciom uchodźców z Ukrainy. 

18. Tradycyjnie w dniach 25-26 czerwca w Giżycku odbywały się Dni Kultury 
Ukraińskiej.  

19. Na dzień dzisiejszy w naszych jednostkach (internat ZSKŚiA) przebywa 22 
uchodźców z Ukrainy. Łącznie na terenie Powiatu Giżyckiego w jednostkach, które są 
związane umowami z gminami przebywa 73 uchodźców.   

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do przedstawionego 
sprawozdania. 
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T. Szostkowski zapytał, czy mamy wiedzę ile ogólnie uchodźców może być w powiecie. 
Starosta odpowiedział, że nie chce wprowadzać w błąd, bo przepływ mieszkańców 
w domach prywatnych jest płynny i trudno jest to uchwycić. Generalnie liczba uchodźców się 
zmniejszyła.  
W. Strażewicz zapytał o regaty Rząd-Samorząd. 
Starosta odpowiedział, że jeszcze prze pandemią planowali już regaty samorządowe, które 
miały odbyć się pod hasłem 30-lecia samorządu, ale byli zmuszeni je odwołać. Natomiast 
docierają głosy, że w kręgach rządowych istnieje chęć powrotu do regat i być może coś pod 
koniec lipca się wydarzy.  
M. Mieńko dodał, że na pewno się wydarzy, ponieważ giżycka grupa regatowa wraz 
z przedstawicielami rzędu była na spotkaniu u Burmistrza, są ustalenia i czekajmy.  
Innych pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Ad. 5. Interpelacje i zapytania radnych. 

E. Januszkiewicz powiedziała, że w zadaniach inwestycyjnych na rok 2022 jest budowa 
przejścia dla pieszych na ul. Smętnej w Wydminach. Zapytała jaka jest szansa na realizację 
tego przedsięwzięcia w tym roku.  
Dyrektor ZDP odpowiedział, że mają podpisaną umowę, przejście w tym roku na pewno 
będzie robione.   
J. Łożyński zapytał o lokalizację przejścia w Rydzewie, czy jest planowane i jaki 
ewentualnie zaplanowano termin wykonania.   
Dyrektor ZDP odpowiedział, że nie ma w ogóle naboru wniosków na ten program, a bez 
pomocy finansowej z zewnątrz nie jesteśmy wstanie sami tego zrobić. Ja będzie nabór to będą 
aplikować. Dokumentacja i wniosek jest przygotowany, tylko złożyć.  
J. Karpiński zapytał, czy poszerzane pobocza na drodze Ryn-Rudówka do drogi 
wojewódzkiej to jest przygotowanie do remontu i czy mała inwestycja na drodze w Słabowie 
jest w ramach poprawy bezpieczeństwa.  
Dyrektor ZDP odpowiedział, że tak w Słabowie robią z programu poprawy bezpieczeństwa, 
a jeżeli chodzi o remont drogi Rudówka do drogi wojewódzkiej dzisiaj na Zarządzie została 
podjęta decyzja, że zwiększają środki dla wykonawcy, który obiecał, że do końca lipca 
zrealizuje cały zakres robót.   
Innych interpelacji i zapytań nie było.   

 
Ad. 6. Wnioski i oświadczenia radnych. 

Przewodnicząca Rady złożyła sprawozdanie z pracy radnych:  
• M. Dolecka – w dniu 26 maja wzięła udział w uroczystości obchodów "Dnia Matki" 

zorganizowanej przez GOK w Wydminach, 
27 maja wzięła udział w uroczystej Sesji Rady Gminy Wydminy z racji 32-lecia 
powstania samorządu w Polsce, 
4 czerwca wzięła czynny udział w obchodach "Dni Rodziny" w Wydminach. 

• Monika Łępicka-Gij – w dniach 17-18 czerwca wraz z Sekretarz Powiatu Panią 
Małgorzatą Jasińską reprezentowała Powiat Giżycki na obchodach świata Dni Miasta 
Alitusa. Przekazała list gratulacyjny z tej okazji władzom miasta podpisany przez 
Starostę Giżyckiego i przez nią oraz pozdrowiła mieszkańców miasta Alitus od Rady 
Powiatu i wszystkich mieszkańców naszego powiatu. Odebrała wiele podziękowań za 
liczne projekty realizowane wspólnie przez nasze samorządy i mnóstwo ciepłych słów 
o dotychczasowej współpracy naszych jednostek.  

• Komisja Rewizyjna odbyła posiedzenie w dniu 8 czerwca, na którym zajmowała się 
przygotowaniem wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu.   

• Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego odbyła posiedzenie w dniu 
28 czerwca podejmując temat rozpatrzenia Raportu o stanie Powiatu Giżyckiego 
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za 2021 rok oraz sprawozdania z wykonania budżetu za 2021 rok jak również zajęła 
się opiniowaniem projektów uchwał na dzisiejszą sesję. 

• Komisja Spraw Społecznych i Edukacji odbyła posiedzenie w dniu 29 czerwca 
podejmując temat rozpatrzenia Raportu o stanie Powiatu Giżyckiego za 2021 rok oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu za 2021 rok i zajęła się opiniowaniem projektów 
uchwał na dzisiejszą sesję. 

B. Kurowicka przedstawiła rozliczenie pieniędzy zebranych na pomoc Ukrainie, które 
zostały przeznaczone na zakup niezbędnego wyposażenia żołnierskiego oraz przekazała 
podziękowanie od Mera Krzemieniec i list intencyjny w sprawie zawiązania współpracy 
z Miastem Krzemieniec.   
Przewodnicząca Rady podziękowała radnej za zaangażowanie i dokonanie zakupu oraz 
wysyłki zakupionego sprzętu.  
Innych wniosków i oświadczeń nie zgłoszono.            

 
Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Domu Pomocy Społecznej 

w Giżycku. 
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

W związku ze zmianą Regulaminu Organizacyjnego Domu Pomocy Społecznej w Giżycku 
(Uchwała Nr 371.2021 Zarządu Powiatu w Giżycku z dnia 15.11.2021 r.), statut jednostki 
nadany Uchwałą Nr XII.93.2019 Rady Powiatu w Giżycku z dnia 31.10.2019 r. wymaga 
uaktualnienia.  
Kwestię zastępstwa dyrektora reguluje Regulamin Organizacyjny, zatem zapisy statutu 
wydają się zbędne. W związku z powyższym § 8 ust. 2 statutu powinien zostać uchylony. 
W statucie DPS, § 8 ust. 2 dotyczący zastępstwa dyrektora jednostki brzmi:  
„W przypadku nieobecności Dyrektora lub niemożności pełnienia obowiązków służbowych 

zastępuje go kierownik działu administracyjno–gospodarczego lub wyznaczony inny 

pracownik”, zaś w regulaminie organizacyjnym DPS, zastępstwo określa § 5 ust. 4 i 5 
w brzmieniu: „4. Dyrektora w czasie jego nieobecności zastępuje Zastępca lub Główny 

Księgowy. 5. W czasie jednoczesnej nieobecności Dyrektora i Zastępcy lub Głównego 

Księgowego, Dyrektor wyznacza jednego z pracowników do kierowania Domem i określa 

zakres zastępstwa.” 

Ponieważ w obrocie prawnym nie mogą funkcjonować różne zapisy dotyczące zastępstwa § 8 
ust. 2 należy uchylić. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do projektu uchwały. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Komisja Spraw Społecznych i Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 16 – jednogłośnie.  

Uchwała Nr XLII.250.2022 w sprawie zmiany Statutu Domu Pomocy Społecznej 

w Giżycku została podjęta – stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 
Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku realizacji tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych 

prowadzonych bezpośrednio z uczniami lub wychowankami albo na ich rzecz, w roku 

szkolnym 2022/2023. 
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

W istniejącej formule prawnej określonej ustawą z dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo 
oświatowe, szkołą lub placówką kieruje dyrektor, który reprezentuje szkołę na zewnątrz. 
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Szkołą zazwyczaj kieruje nauczyciel, któremu powierzono stanowisko kierownicze, pełnienie 
funkcji dyrektora przez nie nauczyciela jest traktowane jako wyjątek.  

Dyrektor szkoły powinien prowadzić pewną liczbę zajęć dydaktycznych, a jednocześnie 
posiadać warunki do sprawowania funkcji kierowniczej. 

Ustawodawca rozwiązał ten problem umożliwiając organom prowadzącym obniżenie liczby 
realizowanych zajęć dydaktycznych, wychowawczych lub opiekuńczych nauczycielom, 
którym powierzono funkcje kierownicze, jak również przewidział możliwość całkowitego 
zwolnienia dyrektora i wicedyrektora szkoły z obowiązku realizacji zajęć. 

Zagadnienie to w Powiecie Giżyckim obecnie jest uregulowane Uchwałą nr XLII.260.2018 
Rady Powiatu w Giżycku z dnia 29 maja 2018 r. w sprawie określenia zasad udzielania 
i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach i placówkach Powiatu Giżyckiego. Rozmiar obniżek określony 
w uchwale dla poszczególnych stanowisk kierowniczych, uzależniony jest od skali złożoności 
organizacyjnej szkoły oraz warunków, w jakich dana placówka funkcjonuje. Są to m.in. 
liczba uczniów, liczba kadry pedagogicznej, jak również ilość obiektów szkolnych tj. ilość 
budynków i ich lokalizacji, prowadzenie przez szkołę internatu, organizacja kształcenia 
zawodowego i praktyk dla uczniów.  

W związku z budową sali gimnastycznej przy Specjalnym Ośrodku Szkolno- 
Wychowawczym im. J. Brzechwy w Giżycku, złożoność organizacyjną szkoły (wielkość 
placówki i poszczególne typy szkół wchodzące w jej skład) dyrektor placówki zwróciła się 
z wnioskiem o zwolnienie, w roku szkolnym 2022/2023, dyrektora i wicedyrektora szkoły 
z obowiązku realizacji tygodniowego, obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, 
wychowawczych i opiekuńczych, prowadzonych bezpośrednio z uczniami lub 
wychowankami albo na ich rzecz. Należało by w tym miejscu nadmienić, iż Powiat Giżycki 
nie prowadzi innej, tego typu jak SOSW, placówki, w której istniałyby tożsame warunki 
pracy, spełniającej przesłanki ustawowe przewidziane do udzielenia jej dyrektorowi 
zwolnienia z obowiązku realizacji zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych, 
zgodnie z art. 42 ust. 6 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. – Karta Nauczyciela.  
Przewodnicząca Rady przy okazji w imieniu Rady pogratulowała Dyrektor Specjalnego 
Ośrodka Szkolno-Wychowawczego wyboru na kolejną kadencję i życzyła wielu sukcesów. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do projektu uchwały. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Komisja Spraw Społecznych i Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 16 – jednogłośnie.  

Uchwała Nr XLI.251.2022 w sprawie zwolnienia z obowiązku realizacji tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych 

prowadzonych bezpośrednio z uczniami lub wychowankami albo na ich rzecz, w roku 

szkolnym 2022/2023 została podjęta – stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
 
Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia służebności przesyłu. 

Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

W związku z prowadzoną inwestycją rozbudowy istniejącego budynku znajdującego się  
na nieruchomości położonej w Giżycku przy ulicy Białostockiej 3, stanowiącej własność 
Powiatu Giżyckiego  i będącej w trwałym zarządzie Specjalnego Ośrodka Szkolno-
Wychowawczego w Giżycku, zachodzi potrzeba ustanowienia służebności przesyłu energii 
elektrycznej na rzecz  PGE Dystrybucja S.A. w Lublinie.  

Koszty aktu notarialnego oraz opłaty sądowe ponosi PGE Dystrybucja S.A.  w Lublinie.  
Z uwagi na fakt, że Zarząd Powiatu został upoważniony przez Radę Powiatu w Giżycku 

(na podstawie uchwały Rady Powiatu nr XXXIII/191/2009 z dnia 27 sierpnia 2009 r.) 
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do ustanawiania nieodpłatnej służebności przesyłu tylko na rzecz Skarbu Państwa lub 
jednostki samorządu terytorialnego (§9 ust.2 uchwały), niezbędne jest podjęcie uchwały 
w sprawie ustanowienia nieodpłatnej służebności na rzecz  PGE Dystrybucja S.A. w Lublinie. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do projektu uchwały. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisja Spraw Społecznych i Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 16 – jednogłośnie.  

Uchwała Nr XLII.252.2022 w sprawie ustanowienia służebności przesyłu została podjęta 

– stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

Protokół głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 
Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Powiatu Giżyckiego na lata 2022-2033. 

Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

W związku ze zmianami planów wydatków na rok 2022 dokonuje się aktualizacji wykazu 
przedsięwzięć realizowanych przez: 
1) Zespół Szkół Zawodowych - Najlepsze praktyki zawodowe w Hiszpanii szansą na sukces 
zawodowy, 
2) Powiatowy Ośrodek Rozwoju Edukacji - Efektywna strategia w edukacji czytelniczej 
uczniów, 
3) Zarząd Dróg Powiatowych: 
a) Mazurska Pętla Rowerowa, 
b) Przebudowa dr.pow.nr 1728N w m. Tros, 
c) Przebudowa odcinka dr. pow. Nr 1736N oraz dr. pow. Nr 1734N w m. Kruklanki, 
d) Przebudowa odcinka dr. pow. Nr 1823N Sulimy-Kożuchy Wlk. w m. Kożuchy Wlk.- 
etap II. 
Wprowadza się także nowe zadania (bądź też zadania, które zyskały status wieloletnich) 
realizowane przez: 
1) Powiatowy Ośrodek Rozwoju Edukacji - Edukacja zdalna bez tajemnic w powiatach: 
giżyckim i węgorzewskim, 
2) I Liceum Ogólnokształcące - TIK-amy z kulturą w sieci, 
3) Zarząd Dróg Powiatowych - Remont strategicznych dróg powiatowych w Powiecie 
Giżyckim w podziale na 5 części o łącznej dł.18,2 km, 
4) Zespół Szkół Elektronicznych i Informatycznych – Dostosowanie budynku internatu ZSEiI 
do współczesnych wymagań ppoż. 
Ponadto aktualizuje się załącznik pn. „Wieloletnia Prognoza Finansowa” w zakresie 
wynikającym z planowanych zmian budżetu Powiatu na rok 2022 w celu doprowadzenia do 
zgodności wielkości ujętych w WPF z wielkościami ujętymi w uchwale budżetowej na rok 
2022 po zmianach. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do projektu uchwały. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisja Spraw Społecznych i Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 12, „przeciw” – nie było, „wstrzymujący się” – 4.  

Uchwała Nr XLII.253.2022 w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Powiatu Giżyckiego na lata 2022-2033 została podjęta – stanowi załącznik 

nr 10 do protokołu.  

Protokół głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
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Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu na rok 2022.  

Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Załącznik Nr 1 – plan dochodów: 

Rozdz.60018, § 2170 – dotyczy zwiększenia ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 
Dróg (z 50% na 70%) dofinansowania następujących zadań bieżących: 
1) „Remont dr. pow. Nr 1710N na odc. Szczepanki–Wydminy” – o kwotę 14.980 zł, 
2) „Remont dróg pow. Nr 1718N i Nr 1829N wraz ze skrzyżowaniem” – o kwotę 62.580 zł. 
W związku z powyższym zwiększa się plan wydatków w rozdz. 60014, § 4270 o łączną 
kwotę 77.560 zł.  
Rozdz.75495 – dotyczy środków Funduszu Pomocy w kwocie 889 zł z przeznaczeniem na 
refinansowanie oraz zakup materiałów pędnych i smarów do samochodów służbowych 
w związku z realizacją zadania polegającego na zapewnieniu uchodźcom transportu do miejsc 
zakwaterowania. 
O kwotę tę zwiększa się plan wydatków w rozdz.75495, § 4210. 
Rozdz.75618, § 0490 - zwiększa się plan dochodów pobieranych przez Zarząd Dróg 
Powiatowych z tytułu zajęcia pasa drogowego o kwotę 240.000 zł. Środki przeznacza się na 
wydatki bieżące w tej jednostce. 
Rozdz.75801 – zwiększa się plan dochodów dotyczący części oświatowej subwencji ogólnej 
dla Powiatu Giżyckiego o łączną kwotę 1.874.950 zł, z tego:  
1) o kwotę 720.059 zł tj. do wysokości przyjętej w ustawie budżetowej na rok 2022,  
2) o kwotę 1.154.891 zł przyznaną przez Ministra Finansów na wniosek Ministra Edukacji 

i Nauki w związku z realizacją podwyżek wynagrodzeń dla nauczycieli. 
O kwotę tę zwiększa się plan rezerwy celowej (strona wydatkowa budżetu) na wydatki 
bieżące, w tym wzrost funduszu wynagrodzeń wraz ze składkami od nich naliczanymi, 
odprawy dla pracowników, zakup wyposażenia i remonty oraz pozostałe wydatki bieżące 
w jednostkach oświatowych (dz.801 i 854) – rozdz.75818, § 4810. 
Wysokość rezerwy celowej na zadania oświatowe utworzonej przy uchwalaniu budżetu 
Powiatu na rok 2022 wynosiła 342.474 zł. Po dokonaniu zmian ww. wymieniona rezerwa 
celowa wzrośnie do kwoty 2.217.424 zł a łączna kwota rezerw celowych do kwoty 2.507.424 
zł i nie przekroczy 5% wydatków budżetu Powiatu (w myśl zapisów art.222 ust.3 ustawy 
o finansach publicznych: „Suma rezerw celowych, o których mowa w ust. 2 pkt 1 i 3, nie może 

przekroczyć 5% wydatków budżetu jednostki samorządu terytorialnego.”).   
Zgodnie art. 222 ust. 2 o finansach publicznych: „W budżecie jednostki samorządu 

terytorialnego mogą być tworzone rezerwy celowe: 

1) na wydatki, których szczegółowy podział na pozycje klasyfikacji budżetowej nie może być 

dokonany w okresie opracowywania budżetu jednostki samorządu terytorialnego; 

2) na wydatki związane z realizacją programów finansowanych z udziałem środków, 

o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2; 

3) gdy odrębne ustawy tak stanowią.” 

W założeniu ustawodawcy rezerwy służyć mają finansowaniu wydatków, które nie mogą 
zostać przewidziane na etapie przygotowywania budżetu jednostki samorządu terytorialnego. 
Podobna sytuacja zaistniała w toku wykonywania uchwalonego budżetu – na dzień dzisiejszy 
nie znane są wydatki konieczne do ich sfinansowania ze środków zwiększonej części 
oświatowej subwencji ogólnej (m.in. podwyżki wynagrodzeń nauczycieli od 1 maja br., 
dotacje dla szkół niepublicznych czy wydatki na utrzymanie obiektów oświatowych. 
Ustalenie rezerwy w nowej, wyższej wysokości pozwoli na bardziej racjonalne i stopniowe 
rozdysponowanie otrzymanych dochodów. 
Rozdz.75814, § 2700 – dotyczy środków w kwocie 23.531 zł otrzymanych z Funduszu 
Pomocy stanowiących wsparcie Powiatu w realizacji dodatkowych zadań oświatowych 
związanych z kształceniem, wychowaniem i opieką nad dziećmi i uczniami będącymi 
obywatelami Ukrainy, których pobyt na terytorium RP jest uznawany za legalny. 
O kwotę tę zwiększa się plan wydatków w rozdz.80120, § 4110, 4120, 4790. 
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Rozdz.75816, § 2180 – zwiększa się dochody o kwotę 5.681.000 zł tytułem dofinansowania 
ze środków Rządowego Funduszu Polski Ład: Programu Inwestycji Strategicznych zadania 
pn. ”Remont strategicznych dróg powiatowych Powiatu Giżyckiego w podziale na 5 części 
o łącznej długości 18,2 km.” Środki przeznacza się na realizację ww. zadania (wydatki: rozdz. 
60014, § 4270). 
Rozdz.80146, § 0970 – dotyczy dofinansowania uzyskanego przez Powiatowy Ośrodek 
Rozwoju Edukacji w kwocie 15.912 zł ze środków Krajowego Funduszu Szkoleniowego 
w ramach umowy zawartej z Powiatowym Urzędem Pracy. Środki przeznaczone są na 
przeprowadzenie szkolenia „Superwizja wsparciem rozwoju zawodowego i osobistego  
kadry”. Środki przeznacza się na wydatki w rozdz.80146, § 4700, zgodnie z celem na jakie 
zostały przyznane. 
Rozdz.85333 – zmniejsza się o kwotę 5.561 zł tj. do wysokości ustalonej przez Ministra 
Rodziny i Polityki Społecznej kwoty środków (limitu) Funduszu Pracy na dofinansowanie 
w 2022 r. kosztów wynagrodzeń zasadniczych oraz składek na ubezpieczenia społeczne 
pracowników Powiatowego Urzędu Pracy.     
Rozdz.60014, § 0870 - plan dochodów uzyskanych przez Zarząd Dróg Powiatowych 
zwiększa się o kwotę 30.000 zł z tytułu sprzedaży składników majątkowych. Środki 
przeznacza się na wydatki bieżące w tej jednostce. 
Rozdz.60014, § 6280, 6300 i rozdz.60018, § 6350 - wobec nieuzyskania dofinansowania 
zadania pn. ”Rozbudowa mostu przez Kanał Kula”  zmniejsza się planowane dochody 
o łączną kwotę 5.319.042 zł, z tego (odpowiednio):  
o 3.000.000 zł stanowiące  planowane dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju 
Dróg, o 1.900.000 zł z tytułu planowanej pomocy z gmin: Giżycko i Miłki oraz o 150.000 zł 
z tytułu planowanego dofinansowania z Nadleśnictwa Giżycko. 
Plan wydatków w rozdz. 60014, § 6050 zmniejsza się w związku z tym o łączną kwotę 
5.319.042 zł. Kwotę 269.042 zł stanowiącą środki własne Powiatu przesuwa się na zadanie 
pn. „Remont strategicznych dróg powiatowych Powiatu Giżyckiego w podziale na 5 części 
o łącznej długości 18,2 km” (strona wydatkowa: rozdz.60014, § 4270). Kolejne środki własne 
w wysokości 478.458 zł przesuwa się na ten cel z zadania pn. : „Przebudowa odcinka dr. pow. 
Nr 1736N oraz dr. pow. Nr 1734N w m. Kruklanki” – tym samym łączny udział środków 
własnych Powiatu w zadaniu „Remont strategicznych dróg powiatowych…” wynosi 
747.500 zł.    
Rozdz.60095 – (przesunięcie kwoty 53.000 zł między paragrafami: 6257 i 6300) zmiana 
dotyczy zadania pn.: „Mazurska Pętla Rowerowa” i wynika ze zwiększenia wkładu własnego 
– środki na ten cel przekaże Gmina Giżycko w ramach pomocy finansowej. 
Po stronie wydatków w rozdz.60095 dokonuje się analogicznego przesunięcia kwoty 
53.000 zł: zmniejsza się § 6057 a zwiększa § 6059). 
Rozdz.75814, § 6680 – zwiększa się plan dochodów na rok 2022  o kwotę 70.000 zł tytułem  
środków finansowych, które Uchwałą Nr XXXV.226.2021 Rady Powiatu w Giżycku z dnia 
16 grudnia 2021 r. zostały przeznaczone na wydatki niewygasające z końcem 2021 r. 
W uchwale wskazano m.in. zadanie pn. „Opracowanie dokumentacji projektowej na 
przebudowę dr.pow.nr 1740N na odcinku Lipowo-Grądzkie  z terminem realizacji do 
30 czerwca 2022 r. 
Zadanie to nie zostanie zrealizowane w terminie z uwagi na przedłużającą się procedurę 
uzyskania decyzji o ustalenie lokalizacji celu publicznego, co jest warunkiem niezbędnym 
uzyskania kolejnych decyzji: pozwolenia wodno-prawnego  oraz pozwolenia na budowę.   
W myśl zapisów art.263 ust.7 ustawy o finansach publicznych „środki finansowe 

niewykorzystane w terminie określonym przez organ stanowiący podlegają przekazaniu na 

dochody budżetu jednostki samorządu terytorialnego.” 
W związku z powyższym środki te przeznacza się na wydatki inwestycyjne roku 2022, 
zgodnie z pierwotnym celem.  
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Załącznik Nr 2 – plan wydatków: 
Rozdz.60014, § 4210, § 4300 oraz rozdz.75020 § 4260, § 4300, § 4360 – zwiększenia planu 
wydatków realizowanych przez Zarząd Dróg Powiatowych  wynikają ze wzrostu cen 
materiałów pędnych, cen mediów oraz zakupywanych usług oraz konieczności sporządzenia 
strategicznej mapy hałasu i likwidacji miejsc niebezpiecznych. Źródłem pokrycia tych 
wydatków są dochody uzyskane przez tę jednostkę. 
Ponadto dokonuje się przeniesienia kwoty 60.000 zł przeznaczonej na zakup i montaż 
klimatyzatorów z § 4210 na § 6060 w związku z tym, że cena jednostkowa urządzeń jest 
wyższa niż 10.000 zł.  
Rozdz. 71012 – zwiększa się plan wydatków o kwotę 267.400 zł. Zmiana wynika 
z obowiązujących zapisów art.41b ust.3 ustawy z dnia 17 maja 1989 r. – Prawo geodezyjne 
i kartograficzne (tj. - Dz.U. z 2021 r. poz. 1990 z późn. zm.), w myśl których: „3. Z budżetu 

odpowiednio samorządu województwa i powiatu, w wysokości nie mniejszej niż uzyskana 

w roku poprzednim kwota wpływów (…) są finansowane zadania związane z gromadzeniem, 

aktualizacją, uzupełnianiem, udostępnianiem i zabezpieczaniem zasobu geodezyjnego 

i kartograficznego oraz wyłączaniem materiałów z zasobu,” (…) 
Rozdz.75702 – zwiększa się plan wydatków przeznaczonych na obsługę długu o kwotę 
380.000 zł w związku ze wzrostem podstawowych stóp procentowych, których skutkiem są 
wyższe raty odsetkowe od zaciągniętych kredytów i wyemitowanych obligacji. 
Rozdz.80102, § 2950 – dotyczy zwrotu kwoty 18.000 zł stanowiącej niewykorzystane 
dofinansowanie ze środków Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 rządowego programu 
rozwijania szkolnej infrastruktury oraz umiejętności podstawowych i przekrojowych dzieci 
i młodzieży – „Laboratoria przyszłości”.  
Rozdz.80102, § 6060 i rozdz.85403, § 4270 – dotyczy przesunięcia kwoty 16.500 zł z zadania 
polegającego na zakupie schodołaza do Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego na 
wydatki bieżące związane z odnowieniem ścian w internacie Ośrodka w związku 
z zaleceniami Sanepidu (zakup schodołaza został zrealizowany ze środków zebranych przez 
Stowarzyszenie „Szansa” działające przy SOSW). 
Rozdz.80195 – dotyczy przesunięć między paragrafami planu wydatków projektu 
realizowanego przez I Liceum Ogólnokształcące, finansowanego z udziałem środków 
unijnych pn. „Podniesienie jakości oferty edukacyjnej ukierunkowanej na rozwój kompetencji 
kluczowych uczniów z obszaru Krainy WJM” – w ramach powstałych nadwyżek pomiędzy 
potrzebami a planem zostaną zakupione pomoce dydaktyczne.  
Ponadto: 

1) w związku z niewystarczającym planem wydatków na zadanie pn. „Opracowanie 
dokumentacji projektowej na rozbudowę odcinka dr. pow. Nr 1823N Sulimy-Kożuchy 
Wlk.” dokonuje się przesunięcia środków własnych Powiatu w kwocie 45.000 zł 
z zadania pn. ”Przebudowa odcinka dr. pow. Nr 1736N oraz dr. pow. Nr 1734N 
w m. Kruklanki” – rozdz.60014, § 6050, 

2) w związku z uzyskaniem dochodów przy realizacji zadania polegającego na 
organizacji zakwaterowania i zapewnieniu wyżywienia dla osób, które zostały 
zmuszone do opuszczenia Ukrainy w wyniku działa wojennych,  dokonuje się zmian 
planu finansowego wydzielonych rachunków dochodów w rozdz.85410: 

a) Zespołu Szkół Elektronicznych i Informatycznych - dochody i wydatki 
zwiększa się o kwotę 75.000 zł, 

b) Zespołu Szkół Kształtowania Środowiska i Agrobiznesu – dochody i wydatki 
zwiększa się o kwotę 80.000 zł. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do projektu uchwały. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisja Spraw Społecznych i Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
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Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 12, „przeciw” – nie było, „wstrzymujący się” – 4.  

Uchwała Nr XLII.254.2022 w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu na rok 2022 

została podjęta – stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

Protokół głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  
 
Ad. 12. Rozpatrzenie raportu o stanie Powiatu Giżyckiego za rok 2021. 

a) prezentacja raportu, 

Raport stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Starosta powiedział, że Raport został radnym dostarczony jak również udostępniony do 
wglądu mieszkańcom. Rok 2021 był kolejnym rokiem pracy w warunkach epidemii. Tutaj 
widać jak wielkie znaczenie ma cyfryzacja i inwestowanie w ten kierunek obsługi naszych 
klientów. Okres pandemii niejako zmusił rząd do udzielania pomocy przedsiębiorcom. 
Powiatowy Urząd Pracy przez cały rok obsługiwał kolejne tarcze ale również sprawdzał 
wykonanie udzielonej pomocy. Fundusze rządowe takie jak Fundusz Inwestycji 
Strategicznych, Fundusz Rozwoju Dróg były ukierunkowane przede wszystkim na to, żeby 
dać impuls inwestycyjny w gospodarce lokalnej, żeby nie było stagnacji gospodarczej. Tutaj 
do każdego naboru starali się składać wnioski. Niektóre z naszych wniosków znalazły 
uznanie ale przedłużające się procedury wyboru i postepowania przetargowe spowodowały, 
iż realizacja najważniejszych inwestycji została przesunięta na rok 2022. Udało się 
zmodernizować i wyremontować ponad 4 km dróg. Środki pomocowe były też skierowane na 
administrację i zadania samorządowe, szczególnie na opiekę społeczną. Dużą pomoc 
otrzymał Dom Pomocy Społecznej jak również w jakieś mierze Dom Dziecka. Takim 
najważniejszym jednak wydatkiem majątkowym było udzielenie pomocy finansowej Miastu 
w celu wzmocnienia wydatków majątkowych szpitala giżyckiego. W zeszłym roku 
przekazaliśmy 2.810.037 zł, z czego 1.585.037 zł przeznaczone zostało na modernizację 
budynków szpitalnych pod względem bezpieczeństwa pożarowego a 1.225.000 zł stanowił 
wkład własny przy stworzeniu nowej, nowoczesnej pracowni endoskopowej w ramach 
projektu finansowanego z funduszy Unii Europejskiej. Kończy się okres finansowania Unii 
Europejskiej. Właściwie wygasają wszelkie nabory na różne przedsięwzięcia. Ubiegły rok 
charakteryzował się realizacją projektów skierowanych na włączenia społeczne, rozwój 
kompetencji kluczowych i praktyki zawodowe uczniów. Między innymi zrealizowane zostało 
wielofunkcyjne boisko sportowe przy Zespole Szkół Zawodowych w Giżycku. W oświacie 
ubiegły rok był ważny pod względem zastosowania ciekawych propozycji, szczególnie 
w II LO, gdzie zaproponowano uruchomienie klasy mistrzostwa sportowego. Dzisiaj możemy 
powiedzieć, że było to udane przedsięwzięcie i nabór na następny rok do klasy będzie udany. 
Do tych inicjatyw zaliczyłby również kontakty naszych dwóch liceów ogólnokształcących 
z uczelniami wyższymi jak Politechnika Gdańska, Uniwersytet Warmińsko-Mazurski 
w Olsztynie, Szkoła Główna Handlowa w Warszawie. Przetrwaliśmy ten rok, kolejny rok 
pandemii, dzisiaj odczuwamy już trochę rozluźnienia, chociaż czujność cały czas istnieje, 
bo nie znamy do końca rozwoju choroby i nie wiemy co nas czeka. Za sprawną obsługę 
klientów chciałby serdecznie wszystkim pracownikom samorządowym podziękować. Była to 
praca w zupełnie innych warunkach, niespotykanych, przy nowych formach cyfryzacji.  To co 
pod koniec tamtego roku udało się zrobić, to podwyżki dla pracowników. Niestety inflacja 
właściwie te podwyżki już połknęła. W tej chwili pracują nad tym, żeby w tym roku również 
przeprowadzić taki proces, ale to zależy od podsumowania półrocza. Jeszcze raz chce 
podziękować i pracownikom samorządowym i radnym za realizację całej pracy, bo wszystkie 
przedsięwzięcia wymagają akceptacji Rady. Odrębnie chce podziękować Sekretarz za 
koordynację pracy i przygotowanie Raportu o stanie powiatu. Nad raportem pracują 
wszystkie jednostki i zbierają dane, ale ktoś to musi ubrać w całość. 

b) debata nad przedstawionym raportem. 
Przewodnicząca Rady otworzyła debatę.   
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M. Nowakowski powiedział, że w sumie mamy i mieliśmy szanse uzyskania 25 mln zł przy 
udziale własnym 5%. Do tej pory w żadnym rozdaniu tak wielkiego dofinansowania nie było. 
Odnosi wrażenie, że mamy do czynienia z pewnego rodzaju albo nieudolnością albo niemal 
sabotażem, bo dlaczego poprzednio można było zadeklarować pewną kwotę i dostać 
dofinansowanie i przy projekcie za 10 mln zł zwrócić 2 mln do RPO. W tej chwili wszystkie 
nasze przedsięwzięcia, które zafunkcjonowały wymagają dopłaty. Będzie jeden wielki larum, 
jaki to jest zły rząd, który dał tak mało pieniędzy a my chcieliśmy to zrealizować i jest 
inflacja. W branży budowlanej pracuje od 30 lat i o tym, że będą drożały materiały 
budowlane „ptaszki już ćwierkały” na początku ubiegłego roku. Jesteśmy powiatem, który ma 
prawie 60 tys. mieszkańców i za darmo, bo 95% to jest za darmo, możemy uzyskać olbrzymią 
kwotę pieniędzy i przygotowujemy projekty, które są wybitnie niedoszacowane. I albo ci 
ludzie, którzy robili te projekty się nie nadają do tego, albo kierujący tym wszystkim nie 
uwzględnili inflacji, o której mówi się w Polsce od 2-3 lat. Wszystkie wnioski, które zostały 
złożone przez Powiat Giżycki zostały zaakceptowane. Uważa to za nieudany start w tym 
darmowym przedsięwzięciu dla podniesienia standardu rozwoju powiatu.      
Wicestarosta sprostował, że nie wszystkie wnioski zostały zaakceptowane.   
Starosta stwierdził, że dość karkołomne słowa usłyszał. Przypomniał wielokrotne cytowane 
słowa Prezesa Narodowego Banku Polskiego o inflacji i prognozie inflacyjnej, która była 
ogłoszona w tamtym roku i to co podało nam Ministerstwo Finansów jeżeli chodzi o wzrost 
inflacyjny do budżetu. Planując wzrost cen i usług stosowali się tylko i wyłącznie do 
propozycji rządowej. Jeżeli chodzi o kosztorysowanie to większość przedsięwzięć była 
kosztorysowana rzeczywiści w tamtym roku i ciekawe, bo wszyscy w Polsce się pomylili wg 
radnego. Słyszy i o dużych miastach, małych gminach, dużych powiatach, małych powiatach, 
wszyscy nie doszacowali. Jest to powszechna sprawa. Nie wie dlaczego przedstawiać 
samorządy w takim świetle, że wszystkie źle obliczyły. Nie idźmy tą drogą. To rząd będzie 
oceniany w wyborach. Skupmy się co dzisiaj mamy do zrobienia i jak sobie z tym poradzić. 
Radny powiedział, że po raz pierwszy mamy okazję wykorzystać tak wielkie pieniądze. Za to 
też będzie oceniany rząd, bo nie zapominajmy, że duża część tych pieniędzy to są obligacje, 
które mają być wypuszczane przez Bank Gospodarstwa Krajowego i które są poza budżetem, 
ale które kiedyś Skarb Państwa będzie musiał wykupić. Jest to pożyczka społeczna i o tym nie 
zapominajmy. Skupmy się na naszych sprawach, nie ruszajmy tematów, o których nie 
będziemy tutaj decydować  
Wicestarosta odniósł się do przetargów i wyjaśnił, że przyczyną tych rozjazdów cenowych 
jest to, że długo czekaliśmy na wyniki. Wyceny były robione pod koniec roku, które 
wcześniej trafiały w 10, a przez to, że wyniki zostały ogłoszone po 4-5 miesiącach 
od zgłoszenia wniosków, to spowodowało duży rozjazd, bo po drodze w listopadzie mieliśmy 
6-7% inflacji a w kwietniu już 12%-13%, a na materiałach budowlanych jeszcze więcej. 
Słyszał, że trwają prace nad aktualizacją konkursu, który się zakończył, bo samorządom 
rozjeżdżają się te przetargi i ponad połowa tych inwestycji może nie dojść do skutku. Podał 
przykład przetargu na rondo w Kruklankach. Zaplanowane było 8 mln zł a najniższa oferta 
17 mln zł. To jest prawie 10 mln zł różnicy, tego się nie da przewidzieć.    
J. Łożyński odczytał sentencję sformułowaną przez Starostę: „Dzięki dużemu zaangażowaniu 

pracowników powiatowych jednostek organizacyjnych…”. Stwierdził, że z punktu widzenia 
radnego rzeczywiście tak jest i to potwierdza. Swoją aktywność jako radny również opiera 
o aktywność w kontaktach z dyrektorami szkół, z kierownikami jednostek i potwierdza, 
że pracownicy są bardzo kompetentni i bardzo zaangażowani. Te kontakty są częste i owocne, 
dużo z tego wynosi na przyszłość do pracy radnego. Efekty, które radni mogą oceniać 
w dużej mierze pochodzą właśnie z zaangażowania i kompetencji naszych pracowników 
starostwa i podległych jednostek. Dzisiaj udzielając wotum zaufania dla Zarządu przy okazji 
chce podziękować wszystkim pracownikom podległych jednostek.  
Przewodnicząca Rady poinformowała, że w debacie nad raportem mogą wziąć udział 
również mieszkańcy. Jednak zgodnie z ustawą jest szczególna procedura wnioskowania 
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o zabranie głosu w debacie. W przewidzianym w ustawie terminie nie wpłynęły żadne 
wnioski ze strony mieszkańców w związku z tym dyskutują nad raportem tylko w gronie 
radnych. Zaprosiła do dyskusji.  
Innych głosów w debacie nie było. 

Przewodnicząca Rady podkreśliła wagę raportu i jego merytoryczną wartość ze względu 
na to, że został opracowany samodzielnie przez nasze jednostki pod kierownictwem 
i koordynacją Pani Sekretarz. Zwróciła uwagę, że bardzo wiele samorządów taki raport 
zamawia płacąc za to kilkanaście tysięcy zł. Tutaj raport został opracowany siłami naszych 
jednostek, naszych pracowników i tu należą się gratulacje i szacunek. Jest przekonana, 
że wartość tego dokumentu jest szczególna i zupełnie inna, niż gdybyśmy go zamówili 
i zapłacili. 
 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Giżycku wotum 

zaufania.   

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 11, „przeciw” – 3, „wstrzymujący się” – 2. 

Uchwała Nr XLII.255.2022 w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Giżycku wotum 

zaufania została podjęta – stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

Protokół głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

Przewodnicząca Rady pogratulowała Staroście i całemu Zarządowi uzyskania wotum 
zaufania.  
Starosta podziękował za otrzymane wotum zaufania.  
 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 

2021. 

a) Przedstawienie przez Zarząd Powiatu sprawozdania z wykonania budżetu 

Powiatu oraz sprawozdania finansowego Powiatu za rok 2021. 
Dokumenty stanowią załączniki nr 17 i 18 do protokołu. 

Starosta M. Drzażdżewski powiedział, że wykonując budżet, w związku z ograniczeniem 
dochodów, które się pojawiły, co było reakcją na epidemię, na zmiany podatkowe mieli 
obawy, że może nie wystarczyć na pokrycie wydatków bieżących, jednak rekompensata 
przewidziana przez rząd, która do nas dotarła była dobrym uzupełnieniem. To spowodowało, 
że budżet można było w sposób pozytywny wykonać, a nawet dokonać pewnych podwyżek 
płac, co bardzo jest istotne przy zachowaniu stabilności kadry ale i też dobrej jakości 
wykonywania zadań samorządowych. Praktycznie co miesiąc budżet był zmieniany, np. 
ze względu na dotacje pojawiających się nowych punktów klasyfikacji budżetowych 
w kwestii spraw związanych z epidemią. Po zmianach budżet wyglądał następująco:  dochody 
wyniosły 111.088.471 zł, czyli zwiększyły się w porównaniu do planu o 8.207.327 zł, 
wydatki natomiast wyniosły 118.901.496 zł, zwiększenie o 9.147.954 zł. Zadłużenie z tytułu 
zaciągniętych kredytów i emisji obligacji nie wzrosło, kształtuje się w tej chwili w globalnej  
kwocie 15.008.533 zł, co stanowi 14,6% dochodów wykonanych. Jest to jeszcze bezpieczna 
proporcja, która pozwala na normalne funkcjonowanie. Dokonywane w trakcie roku zmiany 
w budżecie były również związane z przekazywaniem pieniędzy miastu na szpital, 
podejmowaniem inwestycji, bądź przyjmowaniem pieniędzy pomocowych szczególnie 
z funduszy rządowych. Ocenę budżetu zostawia radnym, natomiast ocena formalno-prawno-
finansowa została dokonana przez izbę obrachunkową, która nie ma zastrzeżeń, więc bardzo 
prosi o przyjęcie sprawozdania.  
 

b) Dyskusja. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
J. Łożyński zapytał jaka jest kwota kapitału wyemitowanych obligacji, a jaka jest kwota 
zadłużenia pochodzącego z  instytucji finansowych bankowych.  
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Starosta odpowiedział, że papiery wartościowe kapitał 10.500.000 zł, odsetki 189.000 zł, 
natomiast kredyt 4.319.533 zł. 
M. Nowakowski powiedział, że co roku przy tworzeniu budżetu za każdym razem spotykają 
się z takim stwierdzeniem, że my byśmy dali radę, ale czy rząd dopłaci. I trzeba jasno 
powiedzieć, że ten rząd co roku dopłaca na tyle, że nie popadamy w większe zadłużenia.  
Starosta stwierdził, że każdy samorząd ma swoje zdanie.  
M. Lemecha powiedział, że w trakcie pierwszych regat Rząd-Samorząd w Giżycku 
transmitowanych przez program 1, redaktor patrząc na jego radosna minę zapytał z czego tak 
się cieszy. Odpowiedział, bo rząd i samorząd płyną w tym samym kierunku. I trzymajmy tak 
dalej. 
Innych głosów w dyskusji nie było. 

 

c) Głosowanie. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego za rok 2021 pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 10, „przeciw” – 3, „wstrzymujący się” – 3. 

Uchwała nr XLII.256.2022 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 

2021 została podjęta – stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Protokół głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 

2021. 

a) Przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie 

w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Giżycku 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Giżyckiego za rok 2021.  
Przewodnicząca Rady przedstawiła Uchwałę Nr RIO.IV-0120-95/22 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 1 kwietnia 2022 r. w sprawie wydania 
pozytywnej opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Giżycku sprawozdaniu 
z wykonania budżetu Powiatu Giżyckiego za rok 2021 – załącznik nr 21 do protokołu. 

 

b) Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

absolutorium Zarządowi Powiatu w Giżycku z tytułu wykonania budżetu 

Powiatu Giżyckiego za rok 2020.  
Przewodniczący Komisji przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Giżycku 
w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Giżycku absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za rok 2021 – załącznik nr 22 do protokołu. 

 
c) Przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie 

w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w sprawie 

udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Giżycku z tytułu wykonania 

budżetu za rok 2021.  
Przewodnicząca Rady przedstawiła Uchwałę RIO.IV-0120-195/22 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 14 czerwca 2022 r. w sprawie 
pozytywnego zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Giżycku w sprawie 
udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Giżycku za rok 2021 – załącznik nr 23 

do protokołu. 

 
d) Dyskusja. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
J. Łożyński stwierdził, że budżet 2021 został wykonany. Pewnie można było lepiej, tak jak 
wszystko. Poprosił, aby w tegorocznym budżecie faktycznie uwzględnić realną inflację, 
przewidywać wzrost tej inflacji i tworzyć rezerwę przeznaczoną na wzrost wynagrodzeń 
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pracowników. Cieszy, że Starosta ma tego świadomość i oby za rok spotkali się w podobnych 
nastrojach. 
M. Mieńko powiedział, że Komisja Rewizyjna dwukrotnie spotykała się, analizowała 
wykonanie budżetu, debatowała i w tym miejscu bardzo chciałby podziękować Pani 
Skarbnik, bo nie doszukali się tej kreatywnej księgowości.    
Przewodnicząca Rady powiedziała, że chciałaby podkreślić dyscyplinę finansową ostatniego 
roku. Był to rok niełatwy, nieprzewidywalny i dla prowadzenia finansów bardzo trudny. 
To rok pandemii, nieprzewidywalnych dochodów, a w związku z tym nie można było 
wydatkować środków nie wiedząc jakimi będziemy dysponować dochodami. Tym bardziej 
cieszy taki wynik budżetu, brak większych tąpnięć w wydatkach po stronie inwestycyjnej. 
Tych inwestycji może nie było aż tak wiele, ale przyczyniła się do tego pandemia i niepokój 
jak będą zrealizowane dochody. Gro inwestycji zaplanowanych jest na ten rok i lata następne. 
Wygląda to nieźle. Niejednokrotnie rozmawiali tu o sytuacji jaką mamy, czyli o wysokości 
inflacji i rzeczywiście trudno było uwierzyć, jeszcze w zeszłym roku a nawet na początku 
tego roku, że to będzie inflacja takiej wielkości. W związku z tym trudno jest szacować 
przyszły budżet, tegoroczny i pewnie następny również. Sytuacja zmienia się diametralnie 
i dotychczasowe doświadczenie służb finansowych naszego powiatu ale też ostrożność, 
przezorność Zarządu pozwoliło, że spokojnie przeszliśmy ten ciężki czas i ma nadzieję, 
że również ten rok będzie spokojny i dla budżetu udany.  
J. Karpiński stwierdził, że nie zgadza się z tym, że to było nieprzewidywalne. 
Przewidywalne było wszystko, ponieważ był projekt budżetu. Zmieniające się otoczenie 
i ewentualne zmiany inflacji też było przewidywalne przez dokonywanie zmian w budżecie. 
Trzeba skomentować to tak, że zostały zrealizowane zadania powiatu w oparciu o projekt 
budżetu przy dokonywaniu jego zmian poprzez Radę. 
M. Nowakowski powiedział, że w sumie w słupkach pionowo i poziomo wszystko się 
zgadza, ale to się wszystko zgadza w kategorii Zarządu i grupy, która rządzi w powiecie. 
Tak naprawdę nikt ich, radnych opozycyjnych nie zaprosił do tworzenia tego budżetu, np. 
w kategorii inwestycji. Ten budżet nie jest jego budżetem. To budżet Zarządu. Od początku 
kadencji ani razu ich nie zaproszono, a to powinien być obyczaj, że zaprasza się radnych 
opozycyjnych na etapie tworzenia budżetu do zgłoszenia swoich uwag.  
Starosta przypomniał, że istnieje procedura uchwalania budżetu. Są komisje, na których 
radni zgłaszają swoje pomysły, propozycje, wnioski i jest to stosowane od lat. Nie wie co się 
stało, że radny tego nie dostrzega. Nie słyszał żadnego zastrzeżenia w ubiegłym roku, co do 
zakresu inwestycji. Zapytał na jakiej podstawie jest takie twierdzenie, że radny nie został 
zaproszony do oceny inwestycji. Każdy radny będąc członkiem komisji, będąc członkiem tej 
Rady ma prawo wg procedury uchwalonej przez Radę zabrać głos, zgłosić swoje propozycje,  
ustosunkować się do projektu budżetu. 
Innych głosów w dyskusji nie było.  

 
e) Głosowanie. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za rok 2021 pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 12, „przeciw” – 3, „wstrzymujący się” – 1. 

Uchwała nr XLII.257.2022 w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 

2021 została podjęta – stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Protokół głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady pogratulowała Staroście i całemu Zarządowi.  
Starosta podziękował za udzielone absolutorium i wotum zaufania. Jest to podsumowanie ich 
pracy, ale jak podkreślał za tą pracą kryje się praca konkretnych, indywidualnych osób. 
Budżet to główna zasługa Pani Skarbnik, która w ubiegłym roku miała sporo pracy związanej 
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z tymi trudnościami. Szczególnie chce podziękować, że nie dość, że się udało wykonać wielki 
zakres inwestycji, to i również trochę podwyższyć płace pracowników.  
Skarbnik podziękowała za słowa uznania.  
 

Ad. 16. Sprawy różne. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że na skrzynki radnych zostały wysłane informacje 
o współorganizowanych przez Powiat wydarzeniach kulturalnych. 
Innych spraw nie zgłoszono.  

 

Ad. 17. Zamknięcie sesji.   

Wobec wyczerpania porządku obrad XLII sesji o godz. 17:39 Przewodnicząca Rady 
zamknęła obrady.   
Pełny przebieg obrad został zamieszczony na nośniku informatycznym i stanowi integralną 
część protokołu.   
 

Protokołowała                                                                      Przewodnicząca Rady Powiatu  

 

Agnieszka Jarocka                Monika Łępicka-Gij  


